

Appendix
(Z.)

21st Feby.

from Compton to Hereford. The distance is about 20 miles, the land is generally good, it is held by Sir Robt. S. Milnes, or his assigns, being the North half of Barnston. It is principally settled in that Township, but comparatively few of the settlers have purchased the lands they occupy. Public aid would, I think, encourage them to buy the land, and would benefit that Township greatly. They have not had any public aid. The Inhabitants have made Roads in a North and South direction through from Hatley and Compton to the Province Line, but have no Road leading Westerly to the "Outlet Road." Barford is not much settled, there are I think about 20 families, and settling rapidly; the land is very good. This Road, I think, is now established, but not cut out. The land is owned in rather small grants, and chiefly by the grantees. It is mostly for sale, and I think will soon be settled if this Road is opened. There is a Bridge to be made in Barford to cross the River Caoticook. I am fully of opinion that to make the Bridge and 20 miles of Road, it will cost the sum of £3000. The population of Barnston is upwards of 2000, and when fully settled will sustain upwards of 4000. They are mostly small farmers, and are not able to make this Road, and make and keep in good repair other necessary Roads in that Township. The Mail is carried on horseback once a week and back from Stanstead to Barnston Post Office. The Members from that quarter can give information.

Paul Holland Knowlton, Esquire, a Member of the House, gave the following Answers upon the Petition of the Inhabitants of Stanstead, Hatley, Bolton, Pottton and other Townships, to the Questions submitted to him on the 22nd January instant:

In pursuance to the request of Your Committee, I have the honor to state relative to the Road from Copp's Ferry on Lake Magog to the Mountain Ste. Thérèse, that through the Township of Bolton it passes through a mountainous wilderness, with few Inhabitants—not known who owns the land. Through the Township of Brome, but few settlers—Land owned by residents and non-residents—hilly and expensive to make. Through the Township of Dunham, a few settlers—Land owned by the heirs of the late Mr. Dunn. Through Farnham, few settlers—Land owned by ————Alsopp, non-resident. Seigniorie of Monnoir unconceded—the last mentioned places less hilly, and consequently less expensive to make. The utility of this Road will be a direct Route to Montreal for the Eastern Townships, and the neighbouring States—length of the Road about 55 miles—its probable cost, from my utter inexperience in making Roads,—I am unable to estimate.

John Le Boutillier, Esquire, a Member of the Committee, gave the following Answers upon the Petition of divers Inhabitants of the County of Gaspé, and the Petition of divers Inhabitants of Percé, County of Gaspé, to the Questions submitted to him on the 22nd January instant:

In answer to the Questions of the Committee for Internal Communications touching the Petitions which Honorable

de couper le Chemin qui conduit de Compton à Hereford. La distance est de vingt milles environ. Les terres en général, sont bonnes. Cette étendue qui forme la moitié Nord de Barnston, appartient à Sir Robt. S. Milnes, ou ses représentans. Les terres sont presque toutes établies dans ce Township, mais il n'y a qu'un petit nombre d'habitans qui ont acheté les terres sur lesquelles ils sont établis. Un octroi public les encourageait à acheter les terres, et serait d'une grande utilité pour ce Township. Ils n'ont jamais obtenu d'aide à même les deniers publics. Les habitans ont fait des Chemins qui traversent Nord et Sud, depuis Hatley et Compton jusqu'aux lignes de la Province; mais ils n'ont aucun Chemin à l'Ouest, pour arriver au "Chemin de Sortie." Il n'y a que peu d'établissements dans Barford, on y compte environ vingt familles; et il s'établit maintenant avec rapidité: les terres y sont très bonnes. Ce Chemin est maintenant établie, mais on n'y a pas encore coupé les arbres. Les terres sont possédées par petits lots, et principalement par les Concessionnaires. Elles sont presque toutes à vendre, et je crois que ce Township sera bien vite établi, si ce Chemin est ouvert. Il faudra faire un Pont dans Barford, pour traverser la Rivière Caoticook. Je suis parfaitement d'avis qu'il en coûtera £3000 pour faire ce Pont, et les vingt milles de Chemin. Barnston contient déjà une population de 2000 âmes; et lorsqu'il sera bien établi, il en contiendra plus 4000. Ce sont, pour la plupart des fermiers peu considérables, qui ne sont pas en état de faire ce Chemin, et de faire et tenir en bon état d'autres Chemins nécessaires dans ce Township. La maille est transportée à Cheval, une fois la semaine, de Stanstead au Bureau de Poste de Barnston. Les Membres de cet endroit peuvent donner des informations.

Paul Holland Knowlton, Ecuyer, Membre de la Chambre, a répondu comme suit, aux questions qui lui ont été soumises le 22 Janvier courant, relativement à la Pétition des Habitans de Stanstead, Hatley, Bolton, Pottton, et autres Townships.

Conformément à la demande de Votre Comité, j'ai l'honneur de dire, que le Chemin de *Copp's Ferry* sur le Lac Magog, jusqu'à la Montagne Ste. Thérèse, traverse le Township de Bolton, terre déserte et montagneuse; où l'on ne trouve que peu d'habitans; on ignore à qui ces terres appartiennent. Le Township de Brome, n'a que peu d'habitans—les terres appartiennent à des personnes résidentes et non-résidentes—on y rencontre beaucoup de Côtes, et il sera dispendieux d'y faire passer le Chemin. Township de Brome, peu d'habitans—les terres appartiennent aux héritiers de feu M. Dunn.—Township de Farnham; peu d'habitans—Les terres appartiennent à ————Alsopp, non-résident.—Seigneurie de Monnoir,—n'est pas concédée.—On rencontre moins de Côtes dans ces derniers endroits, et par conséquent le Chemin y sera moins dispendieux—Ce Chemin est utile en ce qu'il ouvrira une route directe pour venir à Montréal, des Townships de l'Est, et des Etats voisins. La longueur du Chemin est de 55 milles environ. Je ne saurais dire, l'argent qu'il coûtera, n'ayant aucune expérience à cet égard:

John Le Boutillier, Ecuyer, Membre du Comité, a répondu comme suit, aux réponses qui lui ont été soumises, 22 Janvier, courant, relativement à la Pétition de divers habitans du Comté de Gaspé, et à la Pétition de divers habitans de Percé, dans le Comté de Gaspé.

En réponse aux questions du Comité des Communications Intérieures, relativement aux Pétitions que les Honorables

Appendice
(Z.)

21 Fevr.